
Ryds Gruppe – Det Danske Spejderkorps 

Referat for bestyrelsesmøde 13. maj 2024 

19.00 Tyrsbjerg Spejdercenter 

 

Tilstede: Helga, Thomas, Axel, Mos, Jannik, Joopi, Ydun, Even og Niels 

Fraværende: Jesper, Jose, Josephine og Christa 

Kage og Referent: Niels 

 

1. Godkendelse af referat fra sidste møde (B) 

Bemærkninger: Christa var ikke til stede ved seneste møde. Ydun har ikke taget kontakt til Meny, da vi 

talte om at hun kunne gøre det, men vi nåede frem til, at hun skulle tage fat i grenene. Disse punkter 

retter Mos. Referatet blev derefter godkendt. 

Dette møde er et ekstra møde, som blev lagt ind, da vi ikke nåede igennem alle punkter ved seneste 

møde. Vi springer derfor følgende punkter over, da det blev vendt ved seneste møde: 

2. Nyt fra formanden (I) 

3. Nyt fra gruppeledelsen (I) 

4. Økonomi (I) 

a. Nyt fra kassereren (I) 

5. Arrangementer 

a. Evaluering af arbejdsdag (D) 

b. Planlægning af Midsommerfest (D, B) 

Idé om reklame ved Meny: 

Ydun har talt med forskellige grene om idéen om arrangement ved Meny. Familiespejder har Ydun dog ikke 

nået at høre. Joopi har talt med Trop. Flere grene synes, at det er en god idé. Trop vil gerne være med på at 

bygge fx et tårn ved Meny, som kunne reklamere for Midsommerfest, men de er skeptiske overfor om de 

kan drages til ansvar, hvis nogle fx uden opsyn begynder at klatre rundt på tårnet. Trop vil gerne have mere 

forberedelse til at tænke over, hvordan de en anden gang kunne bygge et tårn eller andet.  

Idé om reklame på Korup Skole: 

Umiddelbart støttes der også op om idé med at tage fat i Korup SFO, hvilket man tidligere har gjort. Mikro 

har dog for få ledere til at kunne gøre noget her. Vi taler om, at tage fat i Korup SFO efter sommerferien, så 

vi kan blive en del af deres årsplan. 

Generelt var grenene meget glade for at tale med en fra bestyrelsen, fx nævnte Mini-lederne, at de gerne vil 

gerne tale mere med bestyrelsen om brændeskur og aktivitetssheltere. Klanspejderne savner også mere 

kontakt med bestyrelsen. 

Skilte: 



Må max stå ved veje med 50 km/t grænse. Axel ansøger om at stille op ved Åbakkevej/Kalørvej, 

Tyrsbjergvej/Kalørvej, Stavadgyden/Rugårdsvej samt evt. i Slukefter langs Rugårdsvej. 

Mos taler med Kim om produktion af skilte, og giver besked til Helga og Niels, når de er klar. 

Indkøb: 

Helga har indkøbslisten fra sidste år. 

Indkøb: Helga har en indkøbsliste fra sidste år, og køber som udgangspunkt det samme som sidst via 

Nemlig.com 

Versus: 

Niels afventer svar fra Spejder Sport, Eventyr Sport, Bog og Idé i Tarupcenter og Sparekassen Danmark om 

de vil give præmier.  

Helga har oplistet idéer til Versus, men hun kan ikke deltage på dagen. 

Ansvarlige for Versus: Ydun og Niels melder sig. 

På dagen: 

Kl. 8.00 mødes vi på dagen. 

Axel henter brød fra Kornbageren 

 

6. Patruljearbejde – nyt fra patruljerne 

a. Fondssøgningspatrulje (I, D, B) 

Martin Kirkmand afholdte oplæg ved Divisionrådsmødet. Han pointerede at man kan søge om, at få 150 kr. i 

timen, hvis man afholder arrangementer sammen med en skole. 

Niels har søgt Spar Nords Jubilæumsfond om 10.000 kr. i tilskud til to grillriste og bålringe. Niels forventer 

dog at der er mange, som søger denne fond, så chancen for at de giver støtte er lille. DUFs 

lokalforeningspulje har haft to møder, men vores ansøgning om støtte til køb af otte trangiaer m. gas er 

endnu ikke behandlet. 

b. Hytte og Grund patrulje (I, D, B) 

Haldor er i kontakt med Uniqa om at se på rettelser af byggefejl på sheltere. Det er aftalt med Uniqa, at der 

tilbageholdes 5.000 kr., som betales, når fejlene er rettet. 

c. Køb af jord patrulje (I, D, B) 

Køb afvist i tinglysningsretten, da ejeren af grunden hedder Ryds Trop og Flok, og vi i CVR hedder DDS Ryds 

Gruppe. Mos er ved at finde ud af, hvad der kan gøres. Muligvis en tro- og loveerklæring fra korpset. 

d. Kommunikationspatrulje (I, D, B) 

Det var sidste år primært Josephine, Mos samt Axel. 

Mos foreslår at vi sender at vi sender information ud til alle via Røgsignal om der er nogle som vil hjælpe 

med kommunikation. 



7. Indkomne punkter (D): 

a. Opfølgning fra sidste møde – Even 

Telefonnumre på ledere/grenledere, mail på bestyrelse også under grenene, bestyrelsesreferater på 

hjemmesiden. Referater skal sendes hurtigere ud. 

b. Sikkerhedsregler og evt. værnemidler – Even 

Har vi sikkerheden på plads? Eksempelvis når tropsspejdere udfører pionerarbejde. Vi kunne evt. opfordre 

til et sikkerhedskursus og evt. købe nogle sikkerhedshjelme. 

På visse arbejdspladser er der en regel om, at som udgangspunkt at arbejde over 2 meter, skal udføres med 

sikkerhedshjelm.  

Overnatning i hytten: Reglerne er egentligt, at hvis man er over ti personer, skal man meddele det 

beredskabet. 

Even foreslår, at nedsætte nogle retningslinjer. 

Forslag om en sikkerhedspatrulje, som kan arbejde videre. 

 

c. Oprettelse af arbejdsgrupper – Mos 

For at vi kan komme i gang med effektivt arbejde vil det være fint at få oprettet arbejdsgrupper: 

Fondsansøgning: Niels (formand) og Mos 

Sikkerhed: Even (formand) og Joopi 

Samværpolitik: Helga (forperson), Ydun, Lene, en tropsleder? 

Hytte- og grundpatrulje: Jannik – Vil Thor, Lars, Haldor, Jesper og rangerne igen deltage? 

Røgsignal: Helga, Josephine (når hun er klar) – Vil Christa deltage? 

Køb af jord: Mos 

Unge i gruppen: Ydun (forperson), Axel, Joopi og Even 

 

Ti linjer om mål med hver arbejdsgruppe: Alle arbejdsgrupper bedes formulere ca. ti linjers rammesætning 

af arbejdsgruppens formål og succeskriterier. Linjerne skal være klar efter sommerferien. 

Alle andre er velkomne til at deltage i arbejdsgrupperne! 

 

d. Evaluering af arbejdsgrupper – Ydun 

Hvordan er det gået med grupperne i det forløbne år? Hvilke grupper er der brug for? 

Samværspolitik-gruppe (jf grupperådsmøde)  

Fondsansøgningspatrulje: Har været fint at have, og fortsætter. 

Hytte- og grundpatrulje: Der er ønske om endnu bedre samspil mellem bestyrelse, gren-ledere og rangere – 

særligt ift. arbejdsdage, så arbejdet for rangere og arbejdsdag mm. spiller sammen. 

Køb af jord patrulje: Burde kunne lukke nu, men der er stadig arbejde at gøre. 



Kommunikationspatrulje: Røgsignal har været et godt initiativ, som der bør gøres mere af, hvis der er 

ressourcer hertil. 

Rising Stars: Kom ikke helt igennem; men virker relevant ift. klanen. 

 

e. Udstyrslade – Mos 

Vi har nu erhvervet os jorden omkring gryden og parkeringspladsen og kan gå videre med 

ønsket om et bedre sted til gruppens materialer. Det kræver inddragelse af hele gruppen, så 

en plan for det. 

 

8. Eventuelt (D) 

Josephine er fraværende. Axel sender noget til Josephine. 

Vindfældede træer: Jannik tager det med til rangerne og hytte- og grundudvalget. 

 

(I): Information 

(D): Diskussion 

(B): Beslutning 



Dator for bestyrelsesmøde, Referent og kagebagemester 

  Referent Kagebagemester 

19/3 Bestyrelsesmøde Helga valgt   

24/4 Bestyrelsesmøde Jesper José 

21/5 Bestyrelsesmøde Niels Josephine 

10/6 ”Panikmøde”, Midsommerfest, 
Teams 

Jannik  

12/8 Bestyrelsesmøde Even Axel 

9/9 ”Panikmøde”, Tyrsbjergmarch, Teams Ydun  

28/10 Bestyrelsesmøde Joopi Niels 

13/1-25 Bestyrelsesmøde Christa Jannik 

 

Arrangementer (Som bestyrelsen er involveret i) 

Arbejdsdag  

Midsommerfest 15/6 

Tyrsbjergmarch 

Arbejdsdag 

Julemarked 

Æbleskivemøde på Tyrsbjerg 

Grupperådsmøde i forbindelse med Kong Vintertur 

 

  



Bestyrelsen i Ryds Gruppe 2024-25: 

Axel Lund Henriksen, formand. 

Thomas Morten Freund Iversen, kasserer. 

Helga Øregaard Dam 

Jesper Poulsen 

Morten Agertoft (Mos) 

Niels Rosenlund Vestergaard 

Jannik Jensen 

Jakob Rasmussen (Even) 

Birgitte Herløv Madsen (Ydun) 

Johannes Thuesen (Joopi) 

Christa Brøndsted 

Josephine Helbo, Suppleant. 

José Manuel Rojas Durán, Suppleant. 


